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ARBETSUTSKOTTET FÖR PEDAGOGISKT 
UTVECKLINGSCENTRUM DALARNA (PUD-AU) 
 
Inbjudan till: Representanter i PUD-AU och föredragande.  
Datum och tid: 2024-09-03 kl. 9.00 – 12.00. 
Plats: Selma, campus Falun 
 
  

 

 
 

Deltagare  
Namn Organisation 
Bergström, Patrik Borlänge 
Fors, Jonas Ludvika 
Forssell, Ulrika Falun 
Gabrielsson, Peter PUD 
Gradén, Mattias PUD 
Hedström, Terje HDa 
Johansson, Therese Hedemora 
Kratz, Lars Malung-Sälen 
Magnusson Weinholz, Mikael PUD 
Meijer Holmqvist, Hanna Sveriges Lärare 
Nordmark, Karin HDa 
Rowa, Lena Mora 
Samuelsson, Anna Hofors 
Sterner, Helén  HDa 
Walter, Lars Borlänge 
Walter, Sofia HDa 
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PROTOKOLL 
2024-09-03 

 
   

   
1 09.00 Mötets öppnande 
  Ordförande 
   

 
2  Val av mötessekreterare 
  Ordförande 
   

Förslag: Mikael Magnusson Weinholz 
Beslut: Mikael Magnusson Weinholz 
 
 

3  Dagordningen 
  Ordförande 
   

Ingen övrig fråga anmäld 
 
 

4 09.05-09.15 Aktuellt från PUD-regionen 
  Samtliga 
   

Laget runt inleddes med en kort återkoppling från senaste 
skolchefsmötet. Där meddelades att Mora och Ludvika är klara 
för start av Lärcentrum i samarbete med Karlstads universitet 
gällande Förskollärarprogrammet med start VT2025. Falun fick 
avslag men planerar att inkomma med ny ansökan nästa gång.  
 
Huvudmännen beskriver bland annat att det pågår mycket 
arbete kring lokalfrågor. Samtidigt som det byggs nya förskolor 
och skolor ser man hur det kommer att behöva läggas ner 
förskolor i takt med krympande barnkullar framöver. 
 
Peter Gabrielsson redogjorde för att HDa har många parallella 
processer på gång som även påverkar varandra. Bland annat 
har HDa för höga kostnader och för låga intäkter och att 
ekonomin därför ses över. Lärarutbildningen planerar en 
omorganisation. Styrelsen planeras fatta beslut i detta senare 
under september. Det pågår också en översyn av de 
kommunala samverkansformerna (PUD, SUD, KKHS och 
Leda) och uppdragsutbildningar under hösten I direktiven ingår 
även att föreslå organisatorisk placering för både 
lärarutbildningskansliet och PUD med anledning av 
lärarutbildningens omorganisation. 
 
Det har också varit invigning av nya Campus Borlänge. 
 
 

5 09.15-09.35 Representation  PUD-AU: Uppföljning 
  Ulrika Forssell, ordf, Peter Gabrielsson, PUD-chef 
   

Representationen på PUD-rådet och PUD-AU har under de 
senaste åren varit väldigt bra. En fråga som har diskuterats 
(PUD:AU 240416, vid PUDs arbetsgrupp 
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Samverkansstrategier och kompetensförsörjning 240426 samt 
vid PUD-AU 240531) är om representationen i PUD:AU borde 
formaliseras.  
 
Förslag till beslut:  
 
PUD-AU består av 8-9 huvudmän. Dessa väljs på PUD-rådet för 
en mandatperiod på två år (2025-2026). PUD-chef kontaktar 
medlemmar för möjligheten att anmäla sitt intresse av att sitta i 
PUD-AU. Förslag till sammansättning redovisas sedan på PUD-
rådet som fattar beslut. Mandatet är inte personligt, utan tillhör 
respektive huvudman. Där det finns regionala nätverk såsom 
Norra, kan dessa föreslå representanter. Högskolan Dalarna 
representeras av PUD-chef samt av en person till som innehar 
ledningsfunktion. 
 
Riktlinjer och sammanfattning 

• Varje HM finns representerad på PUD-rådet. 
• Representanter ska vara beslutsfattare. 
• Varje HM bestämmer sin representant. 
• Varje HM bestämmer ersättare. 

 
• Idag sitter följande HM i PUD:AU: Falun, Borlänge, 

VBU/Ludvika, Säter, Hedemora, Hofors, Malung-Sälen 
och Mora. 

• Där det finns andra regionala forum, som Norra, så 
kan de med fördel utse representanter till AU. Idag är 
det Malung-Sälen och Mora.  

 
Ett kortare samtal kring frågan utmynnade i kommentaren att 
det finns ett värde i kontinuitet och i att skicka högsta möjliga 
beslutsfattare som representant. 
 
Beslut: PUD-AU ger PUD-chefen i uppdrag att till PUD-rådet 
lägga fram ett förslag på vilka huvudmän som ska sitta i PUD-
AU 2024-2025. 
 
 

6 09.35-09.45 PUD:s arbetsgrupp Samverkan 
  Peter Gabrielsson, PUD-chef 
   

PUD-chef fick i uppdrag av PUD:AU 240531 att bjuda in till en 
ny omgång av arbetsgruppen Samverkan (som tidigare hette 
Samverkansstrategier och kompetensförsörjning). Förfrågan 
skickades ut i juni till PUD-rådet. Följande personer har anmält 
intresse av att ingå i arbetsgruppen: 

1. Therese Sarenbrant, Gävle 
2. Jerker Olofsson, Avesta 
3. Lars Kratz, Malung-Sälen 
4. Patrik Bergström, Borlänge 
5. Ulrika Forssell, Falun 
6. Peter Gabrielsson, HDa 
7. Helena Grunden, HDa 
8. Fackliga representanter: Hanna M H 

 
Första mötet beräknas genomföras i höst. 

7 09.45-10.00 ULF-styrgrupp 
  Mattias Gradén, verksamhetsutvecklare 
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ULF – Utbildning, lärande och Forskning - genomgår 
förändringar på nationell nivå som också medför att HDa 
behöver revidera ULF-organisationen. PUD-AU behöver ta 
ställning och föreslå vilka från huvudmännen som kan ingå i 
ULF:s styrgrupp. 
 
Mattias Gradén förklarar att det är viktigt att få in 
huvudmannarepresentanter i HDa:s styrgruppen för ULF. 
Styrgruppen består idag av de fyra proprefekterna från den 
nuvarande lärarutbildningsinstitutionen, PUD-chefen, och 
Mattias Gradén som adjungerad och projektledare. 
 
Ulrika Forssell föreslår PUD-rådets vice ordförande Lena Rowa 
som en representant då det är växelverkan med PUD-råds-
ordförandeskapet. Den andra representanten föreslås bli 
Christine Alexandersson från Orsa Kommun, som även sitter i 
den nationella ULF-styrelsen. 
 
Beslut: PUD-AU föreslår att Lena Rowa, Mora, och Christine 
Alexandersson, Orsa, finns representerade i HDa:s styrgrupp 
för ULF. Frågan kommer upp på PUD-rådet för beslut. 
 
 

8 10.00-10.10 Förskollärarprogrammet och Karlstads universitet, 
Lärcentra. Uppdatering.  

  Ulrika Forssell, ordf. 
   

Ulrika Forssell redovisar att Lärcentrum kommer att startas i 
Mora och Ludvika VT 2025, och att sökningarna öppnar 16 
september. 
 
Marknadsföringsmaterial är på gång. Frågan kommer även att 
lyftas på PUD-rådet. Falun planerar att starta Lärcentrum till 
2026. 
 
Viss dialog pågår också med Karlstads universitet om 
eventuellt arbetsintegrerad variant gällande 
förskollärarprogrammet.  
 
 

9 10.30-11.00 Arbetsintegrerad utbildning: Grundlärarprogrammet 
4-6 HT 24 och inför HT25 

  Terje Hedström, programansvarig, Sofia Walter, samordnare, 
Karin Nordmark, Samordnare, Peter Gabrielsson, PUD-chef 

   
HT 24 
Terje Hedström presenterar antagningssiffrorna för ht 2024 (se 
bilaga 1). De nya studenter som börjar utgör omgång 8. 
Högskolan har antagit 27 studenter, varav fyra dock inte har 
tjänster.  
 
Det finns även en antagning till senare del av 
grundlärarprogrammet där några ht-studenter blivit antagna 
och anställda. 
 
Peter Gabrielson poängterar att frågan om varför det är så 
många avhopp mellan antagning och registrering behöver tittas 
lite närmare på. 
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Diskussion om att Högskolans skärpning gällande att 
undervisningen behöver vara på plats i Falun kan medföra 
studentavhopp pga långa resor. Eftersom den 
arbetsintegrerade utbildningen Grundlärarprogrammet är en 
campusutbildning så måste campus gälla. Vissa mindre inslag 
av nätmöjligheter föreligger dock. 
 
HT25 
PUD har skickat ett mail om kartläggning kring AIL 
grundlärarprogrammet utifrån följande tre frågor: 
 
1. Ska vi erbjuda arbetsintegrerad grundlärarutbildning HT25? 
2. Önskar ni inriktning F-3 eller 4-6 HT25?  
3. Hur många studenter på AIL grundlärarprogrammet kan ni 
erbjuda anställning HT25? 
 
Detta kommer att redovisas på PUD-rådet den 1 oktober. 
 
 

10 11.00-11.30 
 

Arbetsintegrerad utbildning: Ämneslärarprogrammet 
7-9, diskussion  

  Helen Sterner, projektledare, Karin Nordmark, samordnare 
   

Helén Sterner är ny projektledare för AIL vid HDa och 
presenterade följande tidiga förslag: 
 
En arbetsintegrerad 7-9 utbildning med ämnena matematik och 
idrott och hälsa HT2025, men i så fall som nätvariant och inte 
som campus. Fördelar och nackdelar diskuterades. 
Huvudmännen menade att fördelarna överväger eventuella 
nackdelar. Det är knappast möjligt att gå fram med exakt 
samma koncept som inför HT24 då det blev för få sökande.  
 
Peter Gabrielsson kommenterar vidare att HDa har ett 
nationellt uppdrag att driva och utveckla AIL och påminner om 
att det är dags att börja arbeta inför ht 2026 parallellt med 
planering inför HT2025. 
 
Helén Sterner frågar även om det finns intresse av 
andraämnena matematik - NO till ht 2026 eller 2027, och får 
positiv respons från huvudmännen. 
  
I diskussionen framkom bland annat att det finns ett tydligt 
intresse bland huvudmännen för nätbaserad AIL 
ämneslärarprogrammet. 
 
Peter Gabrielsson meddelar att frågan återkommer på PUD-
rådet så att huvudmännen kan ta med den hem till sina 
organisationer för att ta ställning och förankra den och sedan 
lämna besked. HDa kommer också att gå ut med information 
och en uppmaning om att ta del av frågan inför PUD-rådet. 
 
 

11 11.30-11.45 Aktuella utredningar, remisser, propositioner mm.  
  Peter Gabrielsson, PUD-chef, samtliga 

   
Peter Gabrielsson återger kortfattat vad som är aktuellt 
nationellt:   
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• Tidöavtalet konkretiseras (utreds) och verkställas 
(direktiv, förordningar, propositioner) 

• Lärarutbildningsutredningen: behörighetskrav, 
utbildningsinnehåll ämneslärarprogrammet 
Avrapportering nov 2024. 

• Professionsprogrammet. Remiss (Hda), okt 2024. 18 
sept M Fältsjö  

• Riktade insatser (SBS, nyanländas lärande) 
• En förbättrad elevhälsa, dir 2024:30. Redovisas 

250307  
• Bättre förutsättningar för rektorerna inom skolväsendet 

Dir. 2024:48. Redovisas 250612 
• Skolinformationsutredningen, slutbetänkande april. 

Två förslag. Ytterligare förslag: offentlighetsprincip 
med vissa undantag för mindre enskilda huvudmän 

• Tilläggsdirektiv  
- till Utredningen om införande av grundläggande 

svenska och översyn av 
modersmålsundervisningen (U2023:08). 
Redovisas 250131 

- till Utredningen om en minskad administrativ börda 
för förskollärare och lärare. Dir. 2024:64 (Nyhet 
240601). Redovisas 250335 

• Regeringen ger följande uppdrag till Skolverket: 
- att revidera de allmänna råden för måluppfyllelse i 

förskolan och förtydliga vilka kunskaper i svenska 
som personalen i förskolan ska ha.  

- Att undersöka hur digitala enheter används i skola 
och fritidshemmet. 

 
 

12 11.45-11.50 Aktiviteter – På gång 
  Peter Gabrielsson tipsar om att Skolchefsföreningen, 

https://skolchef.se/nyhetsbrev/ ger bra sammanfattningar om 
vad som är på gång. 
 
6 september: Dalatorget 
18 september: Professionsprogrammet. M. Fältsjö 
24 september: Arbetsgrupp arbetsintegrerad 
26 september: Forskarpanel - Motivation och lärande 
1 oktober: PUD-rådet  
1 oktober: Skolchefsmöte 
12 november: PUD:AU 
6 december: Verksamhetschefer Förskolan nätverksträff 
13 december: PUD: AU 
 
 

   
13 11.50-12.00 Övriga frågor 
   

Mötet avslutas 
 

https://skolchef.se/nyhetsbrev/




 
 

 

 

BILAGA 1 



Terje Hedström

PUD- AU 240903



Omgång Sökande/ anmälda Antagna Registrerade

HT 24 åk.4-6 92 71 27

HT 23 åk. 4-6 78 52 29

HT 22 åk. F-3 127 50 23

HT 21 åk. F-3 206 88 33

HT 20 åk. 4-6 98 70 33

HT 19 åk.4-6 181 33 23

Grundlärarprogrammet AIL



Omgång 8 start HT 24 

Grundlärarprogrammet AIL inriktning åk.4-6

Antagna och registrerade: 27 studenter

23 studenter har tjänster

De fyra studenter som saknar tjänster finns i 
följande kommuner:
Borlänge
Falun
Gagnef
Avesta



Omgång 8 start HT 24 Grundlärarprogrammet åk.4-6 AIL

Kommun Antal antagna  Antal tjänster

Falun  15   6

Borlänge 8   3

Ludvika  4   3

Säter  5   3

Mora  6   3



Kommun Antal antagna  Antal tjänster

Orsa   1   1 ( studenten tackat nej)

Leksand   4   1

Rättvik   1   1

Malung-Sälen  3   1

Avesta   5   1

Gagnef   3   0

Älvdalen   1   0

Sandviken  3   0

Hofors   1   0



Kommun Antal antagna  Antal tjänster

Gävle   1   0

Vansbro   1   0
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